
Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Nordkvaløya - Rebbenesøya verneområdestyre 
Møtested: , e-post 
Dato: 10.01.2024 
Tidspunkt: 00:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest til nasjonalparkforvalter.  Vararepresentanter møter etter 
nærmere beskjed. 
 
Årsmelding for 2023 sendes til avtroppende styre som "e-postmøte". Alle styremedlemmer 
sender tilbakemelding på utkast til årsmelding til forvalter, senest mandag 15. januar kl. 
15:00. Dersom forslag til endring sendes det kopi til alle. Hvis behov for ytterligere 
diskusjoner må det holdes et teamsmøte med ordinær avstemming. 
  
 
 
 

1



Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

 Styresak   
ST 1/24 Møteinnkalling - Årsmelding 2023  2023/1145 

 
 

2



  
 
                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Nordkvaløya - Rebbenesøya verneområdestyre 1/24 10.01.2024 

 
 

 
Møteinnkalling – Årsmelding 2023 

 
Vedlegg: 
1 Årsmelding 2023 

 
 

Forvalters innstilling 
 
Årsmelding 2023 – Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre vedtas. 
 
 

Saksopplysninger 
Utkast til Årsmelding 2023 – Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre sendes 
avtroppende verneområdestyre for vedtak. Årsmeldingen ligger vedlagt.  
 
 

Vurdering 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2023/1145-21 

 Saksbehandler: Stine Emilie 
Nøding Hansen 

Dato: 10.01.2024 
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Årsmelding 2023 

Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre 

 

 

 

 

 

 

           09.01.2024 

Stine Emilie Nøding Hansen 
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Styret 2023 
Medlemmene fra kommune og Fylkeskommune sitter til etter kommune- og fylkestingsvalg i 2023 
(årsskiftet) mens representant fra Sametinget sitter til nytt Stortings- og Sametingsvalg i 2025. Styret 
har i 2023 hatt følgende sammensetning: 
 

Rolle Ordinært medlem Varamedlem Representerer 

Leder Mona Benjaminsen Elisabeth Johansen Karlsøy kommune 

Nestleder Marlene Bråthen Jens-Ingvald Olsen 
Troms og Finnmark 
fylkeskommune 

Styremedlem Vegard Sjåvik Jon Pedersen Karlsøy kommune 

Styremedlem Marit Inga Sara Pettersen Knut Wingstad Sametinget 

 

Høsten 2023 gikk Jens-Ingvald Olsen inn som ordinært medlem for Troms og Finnmark 
Fylkeskommune, da Marlene Bråthen ble fylkesråd og ikke fikk inneha slike styrevern mer.  
 

Forvaltningsansvar 
Verneområdestyret har, i tillegg til Nordkvaløya-Rebbenesøya landskapsvernområde, 
forvaltningsansvaret for Ytre Karlsøy marine verneområde og følgende naturreservater:  

• Flatvær naturreservat 

• Måsvær naturreservat 

• Breivika naturreservat 

• Kvitvær naturreservat 

• Sørfugløya naturreservat 
 
 

Verneområdeforvaltere 
Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre har siden oppstart i 2012 delt verneområdeforvalter, 
Oddrun Skjemstad, med Lyngsalpan verneområdestyre. I august 2019 ble det ansatt en til forvalter, 
Stine Emilie Nøding Hansen. Dette har doblet forvalterressursene, og gitt mulighet for å utrette mer 
arbeid og mer fokus på tilstedeværelse og informasjon i verneområdene. Dette er også en av 
grunnene til at verneområdestyret følte seg komfortabel med å påta seg forvaltningsansvaret for 
flere verneområder enn det styret har hatt fra starten av.  
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Styrets aktiviteter 2023 
 

Møter 
Verneområdestyret har hatt fire ordinære styremøter i 2023, samt et par e-post møter. 

• Styremøte på Amalie Hotel i Tromsø 7. februar. 

• E-post møte 22. mai. 

• Styremøte på Teams 7. mars. 

• E-post møte 28. august. 

• Styremøte på toget til Cork, Irland 18. september. 

• Styremøte på Rådhuset på Hansnes 20. november. 
I tillegg har verneområdestyret deltatt på 

• Fysisk møte med de andre partnerne i EU-prosjektet A-AAgora i Cork, Irland 18.-22. 
september. 

• Åpne møter om oppstart av felles forvaltningsplan for alle de syv verneområdene på 
Hansnes, Rebbenesøya og i Tromsø henholdsvis 20., 21., og 22. november. 

• Samling for sametingets representanter på Teams 9. oktober. 
 
Protokoller til styremøtene ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside. 
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/styret  
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Aktivitet i verneområdene 2023 

 

Åpne møter 

I forbindelse med oppstart av forvaltningsplan for de syv områdene styret forvalter ble det holdt 
åpne møter hvor vi informerte om dette og åpnet for innspill til oppstartsmeldingen. Det ble 
samtidig informert om EU-prosjektet A-AAgora som styret er med i.  

 
Bilde 1 – forside oppstartsmelding forvaltningsplan, Bilde 2 – Annonse åpne møter. 
 
 

Befaring til Breivika 
I juni var forvalterne sammen med en representant fra kulturminneavdelingen hos Troms og 
Finnmark Fylkeskommune og en representant fra Sametinget på befaring i Breivika naturreservat.  
 
Vi skulle se på de kulturminner som er der, og om det det fantes et passende sted å plassere en 
eventuell gamme.  

 
Bilder 3, 4  – Breivika naturreservat, Foto Stine Emilie Nøding Hansen 
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Bilder 5-8 – Breivika naturreservat, Foto: Stine Emilie Nøding Hansen 

 
 
Vi fikk sett litt på de gamle tuftene, og det ble klart at både Fylkeskommunen og Sametinget ønsker 
å kunne gjøre flere undersøkelser i området. Det er mye å finne på de gamle bostedene.  

 
Bilder 9, 10 – Tufter, Breivika naturreservat, Foto: Stine Emilie Nøding Hansen 
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Vi kom også forbi en gammel nedfallen bu. Denne søker vi om midler til å få fjernet i 2024. I denne 
forfatningen er både bygg og alt inni søppel. 

 
Bilder 11-14 – Nedfallen Bu, Breivika naturreservat, Foto: Stine Emilie Nøding Hansen 

 
Vi så også på muligheter for plassering av en gamme. Det skulle i tilfelle være en åpen gamme, 
tilgjengelig for alle. Selv om det var en plassering både Fylkeskommunen og Sametinget ikke fant 
noen kulturminner har forvalterne vurdert ut fra både befaring og nøyere vurdering av 
verneforskriften at det ikke er forenelig med området og verneforskriften med en fast installasjon. 
Men det er fremdeles fult mulig å telte i naturreservatet.   
 
 
 

Minkuttak 

Statens naturoppsyn rapporterte i år at det til sammen er det nå tatt ut over 150 mink fra 
verneområdene styret forvalter. Det har vært minst to ynglinger i området i 2023. Måsvær og 
Flatvær er tilnærmet minkfrie.  
 
Det ble gjennomført to større minkaksjoner i 2023. Oddrun var med fra verneområdestyret i april. 
Da var hovedfokus Nordkvaløya og Grøtøya.  Framover er det mer fokus på fellefangst, men det kan 
være aktuelt med en ny runde med hundeekvipasjer i 2024.  
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Det er et håp om å kunne opprette en «front» mot sør på Hersøya og sør på sør på Nordkvaløya, og 
at det da skal være minkfritt nord for denne «fronten» og at de fellene som står der fanger opp det 
som migrerer inn.  
 

 
Bilder 15-18, Minkuttak Nordkvaløya og Grøtøya, Foto: Oddrun Skjemstad 
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Båt  
I forbindelse med A-AAgora prosjektet har verneområdestyret kunne kjøpe inn en båt for bruk til 
dette arbeidet. Denne båten kan benyttes av både verneområdestyret, forvalterne og 
samarbeidspartnerne i prosjektet.  
 
Vi har egen parkeringsplass for båten på båthengerparkeringen, så den er enkelt tilgjengelig for alle 
som skal benytte den. I oktober ble den satt på vinterlagring hos Jon Svendsen. 
 

 

 
Bilder 19-21 – henting av båt og parkering for båten til Verneområdestyret, Foto Stine Emilie Nøding 
Hansen 
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Studietur til Irland i forbindelse med fysisk samling for partnere i A-AAgora prosjektet. 
Den 18-22. september var verneområdestyret på studietur i Cork. Del av denne studieturen var 
deltakelse på «face-to-face» møtet i A-AAgora prosjektet. Det var tre dager med felles møter og 
gruppearbeid med de andre i EU-prosjektet.  
 
Mandag 18. september var reisedag. Da var det fly fra Tromsø til Dublin, og videre med tog til Cork. 
Vi gjennomførte også et styremøte i løpet av togturen.  

 Foto 22: Mona Benjaminsen 
 
Tirsdag 19. september var det møteaktivitet og gruppearbeid.  

 
foto 23, 24: Stine Emilie Nøding Hansen 
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Onsdag 20. september var det felttur til et naturreservat på Harpers Island rett utenfor Cork, og 
besøk på et par strender, Youghal og Pilmore, for å se løsninger og problemer der. Vi fikk også en 
flott presentasjon om marint søppel. 

 
Foto25: Mona Benjaminsen Foto26: Oddrun Skjemstad 

 
Foto 27, 28: Stine Emilie Nøding Hansen 

 
Foto 29, 30: Vegard Sjåvik 

13



 
Foto 31: Jens-Ingvald Olsen    Foto 32: Mona Benjaminsen 
 
Torsdag 21. september var det ny runde med møter i prosjektet. På kvelden var det tog tilbake til 
Dublin for en siste kveld i lag. 

 Foto 33: Mona Benjaminsen 
 
Fredag 22. september var det hjemreise for en trøtt og sliten gjeng med mye nytt og nyttig i 
forvaltningsbagasjen. 

 
Foto 34: Jens-Ingvald Olsen 
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Det ble også litt tid til sightseeing, sosialisering og verneområdesnakk for bare styret.  

 
Foto 35: Oddrun Skjemstad  Foto 36: Mona Benjaminsen 

 
Foto 37: Vegard Sjåvik   Foto 38, 39: Marit Pettersen 

 
Foto 40, 41: Stine Emilie Nøding Hansen 
 
Det var en veldig lærerik tur, det gav mye innsikt i hvor stort og viktig A-AAgora prosjektet er. Styret 
tar mye inspirasjon og nye ideer med seg hjem.  
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A-AAgora 
Verneområdestyret gikk i 2022 med i et EU-prosjekt, A-AAgora. Prosjektets hovedfokus er bevaring 
og restaurering av marine områder. Verneområdestyrets hoveddel inn i dette prosjektet er 
forvaltningsplanen vi startet arbeid med i 2023. 
 
Det er også en rekke møtevirksomhet og annen aktivitet i forbindelse med prosjektet.  
Møter gjennomført i 2023 i forbindelse med A-AAgora: 

Møter A-Aagora 2023 
EU-gruppen 

26.januar zoom-møte 

23.februar zoom-møte 

23.mars zoom-møte 

27.april zoom-møte 

10.mai zoom-møte 

25.mai zoom-møte 

30.-31. mai the A-AAGORA GA Online Meeting  

22.juni zoom-møte 

24.august zoom-møte 

18.-22. september Fysisk "face-to-face" møte i Irland 

26.oktober zoom-møte 

23.november zoom-møte 

Norske samarbeidspartnere 

26. januar teams-møte 

01. februar teams-møte 

02. februar fysisk møte i Karlsøy 

06. september teams-møte 

25. oktober fysisk møte i Tromsø 

23. november teams-møte 

Andre 

12.januar 
Møte med økonomiavdelingen hos 
Statsforvalteren 

07.februar Møte med José Moutinho 

09.februar 
Møte med økonomiavdelingen hos 
Statsforvalteren 

27.mars 
Informasjon til verneseksjonen hos 
Miljødirektoratet om prosjektet 

26.mai 
Presentasjon av prosjektet til Miljøavdelingen hos 
Statsforvalteren 

13. september 

Deltok på ECO-panel/tasting hos Pukka Travels 
etter deres dykk i Toftefjorden den dagen. Del av 
«The Grand Shift» - Launch Week. 

20.november 
Åpent møte om oppstart av forvaltningsplan på 
Hansnes 

21.november 
Åpent møte om oppstart av forvaltningsplan på 
Rebbenesøya 

22.november 
Åpent møte om oppstart av forvaltningsplan i 
Tromsø 
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Villmarksmessa 
Også i 2024 hadde Forvalterne en stand på Nord-Norsk Villmakrsmesse i Bardu. Flere verneområder 
og forvaltere slår seg sammen på stand, og i år var Nordkvaløya-Rebbenesøya lvo, Lyngsalpan lvo, 
Rohkunborri np og Øvre Dividalen np representert.  
 
For å både få inn og ut litt informasjon var det laget et spørreskjema som folk kunne svare på og få 
velge seg en premie. 

 
Bilder 42, 43 – Stand på Villmarksmessa, Foto: Stine Emilie Nøding Hansen 
 
 

Formidling/Informasjon 

Måseegg-kampanje 
Vi informerte også i år på våre facebooksider om bærekraftig eggplukking. Vi blir bruke de innslag 
og artikler som ble laget i 2022 til å fortsette denne informasjonskampanjen i årene som kommer.  

 
Bilde 44, 45 – Fra verneområdestyrets facebookside 
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Guidelines 
I forbindelse med A-AAgora prosjektet var vi sammen med Pukka Travels og UiT  laget veiledende 
informasjon til turister om oppførsel i og bruk av norsk natur.  

 
Bilder 46, 47 – Guidelines for Karlsøy – A-AAgora prosjektet 
 
 

Workshop på UiT – Ecosystem based management  
Den 17. februar var forvalterne på UiT. Vi var invitert inn på en workshop i faget Ecosystem based 

management. Vi presenterte våre verneområder, styret og jobben vår. Så kom Sigrid Engen fra NINA med en 

presentasjon. Etterpå deltok vi alle tre i et panel og svarte ut spørsmål som studentene kom med. Det var en 

artig opplevelse og både vi og studentene kom ut med mye nye inntrykk og tanker.  

 

 

 

Møte med forsvaret 
Den 1. november var nesten alle forvalterne for de større verneområdene i Troms og Finnmark, 
samt noen på vern hos Statsforvalteren på møte med Forsvaret.  
 
Det var et godt møte for alle, og selv om Forsvaret (til nå i alle fall) ikke har vært mye i våre områder. 
Det var også stor enighet om at både Sjøforsvaret og Luftforsvaret bør trekkes inn i denne typen 
møter for å få til et samarbeid med dem også der det er/kan bli behov for det. Og ikke minst så de 
vet om verneområdene og hvem vi er. 
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Forvaltersamling på Seiland 
Nasjonalpark- og verneområdeforvalterne i Troms og Finnmark har fått en tradisjon på å besøke 
hverandre sine verneområder. I august 2023 reiste vi til Seiland nasjonalpark. Der fikk vi besøke 
innfallsportene, informasjonspunktene, samt kjørt båt rundt hele Seiland. Rune i SNO fraktet oss 
trygt i SNO sin båt. Ettersom mange av forvalterne sitter mye på «enekontor» er det viktig å ha slike 
samlinger der en sammen kan se på ulike problemstillinger og løsninger. Ikke minst er det viktig å 
vedlikeholde det sosiale i kollegiet. Det gir oss et godt samarbeidsklima der man ikke er redd for å 
be kollegaene om hjelp eller innspill i ulike saker, eller bare ha noen å snakke med. 

 
Foto 48-51: Oddruns Skjemstad 
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Avdelingsmøte i Pasvik 
Miljøavdelinga hos Statsforvalteren i Troms og Finnmark hadde avdelingssamling i Pasvik 20.-22. februar. Vi 

fikk møtt og snakket med både de andre forvalterne og de andre på Miljøavdelingen vi ikke treffer så ofte. 

Det var noen produktive,  koselige og veldig kalde dager på Russegrensen.  

 
Foto 52 – Stine Emilie Nøding Hansen 

Skidag 
Forvalterne hadde skidag den 28. mars. Det ble en tur i Lyngsdalen som er del av vårt andre 

forvaltningsområde.  

 
Foto 53 – Stine Emilie Nøding Hansen 
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Miljøfagkonferanse 
Den 17.-18. oktober var det den årlige Miljøfagkonferansen som Miljødirektoratet arrangerer for de hos 

Statsforvalteren som jobber med miljø. Miljøfagkonferansen gir mulighet for å treffe kollegaer i andre 

områder. Man får også oppdatering på hva som er nytt innen miljøforvaltning, hva som skal fokuseres på 

framover, og annet relevant. 

 

Generelt 
Ellers har vi også hatt en rekke webinarer, digitale møter (mellom forvalterne, med miljøavdelingen, o.l.). Vi 

har også hatt en rekke turer til Tromsø, Hansnes og Mikkelvika. Det kan være utkjøring av informasjon, eller 

fiksing av ulike småting.  I tillegg har vi en rekke turer, møter og annet arbeid som gjøres i forbindelse med 

forvaltningen knyttet til verneområdestyret for Lyngsalpan landskapsvernområde. Grovt regnet har vi 15-20 

møter/befaringer/annet i kalenderen per måned.  
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Forvaltningsplan 
Landskapsvernområdets forvaltningsplan ble vedtatt i 2017 og er fortsatt gjeldende for området. 
Forvaltningsplanen ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside: 
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/publikasjoner/forvaltningsplan 
 
I 2023 startet Verneområdestyret opp arbeid med å lage felles forvaltningsplan for de syv 
verneområdene styret nå forvalter. Det er per nå kun Nordkvaløya-Rebbenesøya 
landskapsvernområde som har forvaltningsplan. 
 
 
Besøksstrategi 
Verneområdestyret har utarbeidet besøksstrategi for området. Strategien er en plan for hvordan 
forvaltningen ønsker at besøkende skal møte verneområdet. Besøksstrategien ble endelig vedtatt av 
Miljødirektoratet i brev av 14.03.2019. 
Besøksstrategien ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside: 
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/publikasjoner/besoksstrategi 
 
Besøksstrategien vil revideres i forbindelse med utarbeidelse av ny forvaltningsplan.  
 
Økonomi  
Verneområdestyret hadde i 2023 kr 240 000,- i tiltaksmidler på bakgrunn av tiltaksplan og innmeldt 
behov til Miljødirektoratet.  
Midlene ble brukt som følger: 

• Uttak av mink         =   90 000,00,- 

• Befaring til Breivika nr        =   38 671,00,- 

• Reparasjon av kaia i Mikkelvika og 
sjekk av flytebrygga på Haugland                 =   22 125,00,- 

• Egenandel inn i A-AAgora, EU-prosjektet     =   37 026,00,- 

• Midler til drift         =   52 723,00,- 
 

SUM              240 545,00  ,- 
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